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Kedves Fiatalok! 
2010. augusztusban első alkalommal vettem részt a medjugorjei 

ifjúsági találkozón.  
Kemenes Gábor atya felkérésére két autóbusz indult útnak július 31-

én az esti mise után. Másnap reggel érkeztünk Medjugorjeba, és bár 
sokszor megtettem már ezt az utat, mint buszsofőr, voltak aggályaim 
az úttal kapcsolatban. Előző évben 40000 fiatal vett részt a találkozón 
és nem kis feladat lehet ennyi ember szállását, étkezését és főleg 
szállítását megoldani. Nos kishitűségem alaptalannak bizonyult, mert 
bár idén kb: 60000 fiatal regisztrált (és még akik nem regisztráltak, 
mert csak egy-két napra jöttek nyaralásukat megszakítva) semmiféle 
fennakadás nem volt. 

El sem tudtam képzelni, hogy ennyi ember hogyan fér el  a szabadtéri 
oltár előtt, de elfért. 

Csodálatos módon egész héten nem hallottam egyetlen veszekedést 
vagy morgolódást sem. Pedig lett volna miért. Nagyon meleg volt. A 
WC-nél és a csapoknál állandó volt a sorban állás ivóvízért. Mégis 
mindenki mosolyogva, jókedvűen, egymással beszélgetve várt a 
sorára. 

A megnyitón több, mint 70 ország képviselője vonult fel. A színes 
kavalkádban minden nemzet saját zászlójával vonult fel és saját 
nyelvén köszöntötte a többieket (mint egy olimpián). 

A délelőtti programok általában tanúságtételekkel kezdődtek, ahol 
Medjugorje-hoz kapcsolódó megtérések és gyógyulások történeteit 
hallhattuk. Megható volt hallani, hogy gyógyíthatatlan fiatalok hogyan 
gyógyultak meg csupán Istenbe vetett hitük által. A köztes időben 
énekeltünk és két apáca vezetésével mozgattuk meg végtagjainkat. 
(táncoltunk-tornáztunk?) 50-60 ezer fiatal egyszerre mozdulva! Na jó, 
volt egy pár idősebb fiatal kísérő is úgy 80 évesig, de ők se lógtak ki a 
sorból. 

Minden este 18 órakor rózsafüzért imádkoztunk, majd 19 órakor 
kezdődött a szentmise. Képzeljetek el egy misét, ahol minden este 500 
(nem elírás) kb. ötszáz pap koncelebrált. 

Augusztus 3-án körmenet volt. Egy kicsit többen voltunk és tovább 
tartott, mint Máriabesnyőn. A templomtól indultunk, körbe a drogosok 
és a Krizevac lábáig, majd vissza a templomhoz. Kb. 3 óra alatt, végig 

énekelve, minden nemzet a saját nyelvén, de ugyanazokat az énekeket 
énekeltük, amit a gitáros misékből ti is ismertek. Felejthetetlen élmény 
volt. 

Medjugorjéban a szentségimádás mindig nagyon megérint. Isten 
jelenléte szinte tapintható. Aki volt már ott, tudja miről beszélek. 

Különösen szép volt ennyi fiatalt látni, akik Isten ösvényein járnak. A 
hétköznapokban mindenhol csak a sok borzalmat látni az utcán, a TV-
ben, a politikában. Sokszor úgy érzem, hogy a gonoszság és a bűn 
uralja a világot. És akkor Medjugorje… 60000 fiatal Braziliától 
Kanadáig, Franciaországtól Koreáig eljön és együtt imádja az Istent. 
Ez visszaadja a reményt, hogy nincs még minden veszve. 

Az utolsó nap hajnalban a Krizevacon tartott szentmisével zárult a 
találkozó. Hazafelé útba ejtettük Makarskát (horvát tengerpart) és pár 
órás fürdőzés után indultunk haza. 

Fiatalok! Jövőre is lesz ifjúsági találkozó. Tiszta szívvel ajánlom 
mindenkinek. 

Venczel Csaba, Gödöllő-Máriabesnyő 
(Tengernek Csillaga, XVI/1.) 

 
 


